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Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.15 Godkendelse af dagsorden mv.

Dagsordenen blev godkendt, dog skal det tilstræbes at afslutte mødet ca. 11.30 pga.
andre mødeaktiviteter.

Punkt 2: 9.15- 10.15 Ny institutleder

Mads Græsbøll Christensen (MGC), som er ansat som ny institutleder pr. 1. marts, 2023,
deltager i denne del af mødet og blev budt velkommen til(bage) til instituttet, og mulighed
for at møde ledergruppen forud for sin tiltrædelse. Sektionslederne præsenterede sig
selv og sektionernes forskningsområder for at skitsere, hvad der arbejdes med pt.
OA gik ind i sine opgaver, som de ser ud lige nu, men åbner op for en diskussion, hvis
det skulle være ønskeligt med ændringer.

MGC vil gerne rundt og tale med alle sektionslederne 1:1 og med medarbejderne i
miljøerne og høre fra forskerne selv, hvor de er og hvad der skal/kan ske fremadrettet.
Han åbnede på dette møde op for nogle af sine tanker og understreger bl.a. vigtigheden
af instituttets tilstedeværelse i København.

Efterfølgende blev der tid til fri snak, spørgsmål og meningsudveksling på tværs af
bordet.

Punkt 3: 10.25- 10.50 De ændrede metrikker (bilag)

Den seneste ændring er blevet snakket igennem i sektionerne og tages op på et
ekstraordinært SU-møde d.d. til evt. godkendelse. LG har været inde over tidligere i
processen, så der skulle ikke træffes beslutninger på dette møde.
Det er fortsat sektionslederen, der holder øje med, at fordelingerne ser fornuftige ud på
sektionsplan, men dokumentet skal give den enkelte medarbejder et overblik over de
krav, der stilles til deres specifikke stillingskategori. Metrikkerne er ikke ment som et årligt
kriterie, men skal vurderes over 3-5 år.

Punkt 4: 10.50 - 11.20 ES undervisning

OA gennemgik status på instituttets undervisning og herunder bl.a.

• udviklingen i rekvisitioner over de sidste 4 år, som ligger stabilt.
• udveksling af rekvisitioner mellem institutter; og ser man på disse, kan vi risikere,
at vi kommer til at miste undervisning specielt fra CS, som vil opleve en kraftig
nedgang i studerende.
• fordelingen ift. kapacitet blev præsenteret på sektionsniveau og enkelte
anonymiserede personopgørelser blev fremhævet som problematiske enten pga.
alt for meget undervisning eller slet ingen registreret undervisning. Opgørelserne
er pt kun for ét semester og skal laves over et år, for at give et korrekt billede på
personniveau da der ofte er stor ubalance mellem forårs og efterårs semestre.
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• Endeligt blev de ph.d.-studerendes deltagelse i undervisningen F23 gennemgået
jf. SL´s indmeldinger. Der mangler input for enkelte sektioner, så OA opdaterer,
når data forelægger.
Præmissen for mængden af undervisning for ph.d.er skal genbesøges, når ny
institutleder tiltræder, da der er usikkerhed om, hvor strengt reglen med 60
undervisningstimer/semester skal opretholdes.

Der arbejdes fra OAs side videre på at synkronisere forskerskolens årshjul og
rekvisitioner, således instituttet kan planlægge undervisningen så nøjagtige som muligt

Punkt 5: 11.20 - 11.40 Info fra Gert

• Der er fokus på ERC-bevillinger fra AAU-ledelsens side og i den forbindelse er der
oprettet et kursus, hvor ES har en række pladser. Det er oplagt at medarbejdere
på professorforfremmelsesprogrammet deltager, men andre kunne også komme i
betragtning. SL skal overveje kandidater og meddele disse til GFP.
• Villum-fonden har et program hvor én kvinde fra AAU kan få midler til at komme 2
år til udlandet for at booste sin karriere. SL bedes overveje, om de har en stærk
kandidat og give GFP besked snarest.
• Grundforskningsfonden; er der barriere, der gør, at der ikke bliver søgt, eller der er
planer om at søge? – giv GFP besked snarest.
• Der er arbejdet videre med EVU-forslagene og hvad de vil evt. vil give i timer til
instituttet.

GFP spurgte LG om der evt. er interesse for en ”fokus-dag/ES-dag” for
virksomhedsledere og beslutningstagere, hvor relevante forskere fra instituttet
giver deres bidrag indenfor et specifikt emne/område. Det blev besluttet at arbejde
videre med ideen på et kommende møde.

Punkt 6: 11.40 - 12.00 Bordet rundt og evt.

JO foreslår, at man kan gøre mere for at undervise på andre ph.d.-programmer og
specielt de generelle phd kurser for at øge instituttets undervisning (tages med på et
senere møde, hvor MGC deltager)

Åben Hus har i år været en stor succes på AAU KHB, hvor CMI’s uddannelser var rigtig
godt besøgt. CK inviteres til et LG-møde for at give en skitsere, hvad der evt. er gjort
anderledes og dermed skabt denne succes.

PP vil inddrage alle ES-sektioner i den online Master under EVU-initiativet. CNT er ved at
skitsere forløbet og vil involvere SL, når der foreligger noget mere konkret.

Referatet er godkendt
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